
 فوتبال ايراني در برزخ
 حاشيه و بي مسئوليتي مديران

فوتبال پرحاشيه ترين رشته ورزشي ايران است كه حواشي خارج از زمين آن 
پر سر و صداتر و البته مخرب تر از اتفاقات زمين چمن است. البته در فوتبال 
روز دنيا مديريت حرفه اي از بسياري از اين اتفاقات پيشگيري مي كند، اما 
در فوتبال ما هيچ مديري به پيشگيري اعتقاد ندارد!عكس هاي خصوصي 
به لطف ش��بكه هاي اجتماعي كه اين روزها همه به آن دسترسي دارند، 
خيلي زود دست به دست شدند. تشخيص اينكه عكس هاي فوق مربوط 
به چه كسي است، كار س��ختي نبود و همين مس��ئله سبب شد موضوع 
در رس��انه ها، محافل ورزش��ي و هواداران مثل بمب صدا كند. دستگيري 
دروازه بان پرسپوليس وضع را وخيم تر كرد، به ويژه حالا كه معلوم شده به 
غير از قضيه عكس ها پاي سوشا مكاني در پرونده هاي ديگر هم باز شده و 
شاكيان خصوصي پيگير شكايت شان هستند. فوتبال دوستان، هم تيمي ها و 
مسئولان باشگاه منتظرند ببينند تكليف اين بازيكن چه مي شود، اما فراموش 
نكنيم در اين قضيه و قضايايي از اين دست كه متأسفانه در فوتبال ايران زياد 

بوده و هست به غير از فوتباليست ها خيلي هاي ديگر هم مقصرند. 
فوتباليس��ت ش��دن و بازي در ليگ برتر آرزوي خيلي از جوانان است و 
پوشيدن پيراهن استقلال و پرسپوليس را هم بايد نهايت آرزوي اين عده 
عنوان كرد. جدا از علاقه به توپ و زمين چمن، بستن قراردادهاي ميلياردي 
و دريافت دستمزدهاي نجومي بدون شك علت اصلي دنبال كردن اين 
آرزوس��ت، آرزويي كه اگر به حقيقت بپيوندد زندگي جوان مملكت مان 
يك شبه از اين رو به آن رو مي ش��ود. جوري كه ديگر حتي خودش را هم 
نمي شناسد؛ چراكه براي رسيدن به اين ثروت همانند فوتباليست هاي 
حرفه اي جهان زحمت نكشيده و تلاش نكرده است. اين سرنوشتي است 
كه بارها گريبان برخي از فوتباليست هاي وطني مان را گرفته و آنها را تا 
ورطه نابودي پايين كشيده است؛ اتفاقي كه براي مكاني رخ داد، تازگي 
نداشت. در شرايطي كه همه از رفتارهاي حاشيه اي دروازه بان سرخپوشان 
حرف مي زنند، هيچ كس به سهم مسئولان ورزش و فوتبال اشاره نمي كند. 
نس��ل قديم فوتبال همواره از مبالغ ناچيز دستمزدهايشان مي گويند و 
اينكه براي گذران زندگي مجبور بودند شغل ديگري هم داشته باشند، اما 
حرفه اي شدن ليگ فوتبال رقم قراردادها را بي حساب و كتاب بالا برد. به 
گونه اي كه تمامي اقشار جامعه به ميلياردي شدن دستمزدها انتقاد دارند. 
در صورتي كه حرفه اي شدن فوتبال ايران تنها پاسخ مديران و مسئولان 
به اين انتقادها بوده است. تزريق بي حساب و كتاب پول تيشه به ريشه اين 
رشته زد تا جايي كه بازيكنان فوتبال به جمع مرفهين بي درد پيوستند و 

بسياري از آنها به تفريحات مختلف نه نمي گويند. 
دستگيري فوتباليست ها در پارتي هاي آنچناني، پرونده هاي غير اخلاقي 
در دادگاه ها و در اين مورد آخر انتش��ار عكس هاي منشوري، بيشترين 
مواردي هستند كه فوتبال ما را اسير خود كرده اند. باشگاه هاي سرشناس 
دنيا همانطور كه دستمزدهاي سنگين پرداخت مي كنند به همان اندازه 
نيز بازيكنان حرفه اي خود را زير نظر دارند. رفتارهاي خارج از چارچوب 
آنها اگرچه شايد به دستگيري و زندان رفتن ختم نشود، اما با جريمه هاي 
سنگين، بازيكن خاطي را چنان نقره داغ مي كنند كه درس عبرت سايرين 
شود. منتها مديران ما پس از آنكه بازيكن مورد نظر را جذب كردند، ديگر 
اهميتي به آينده او و تيم نمي دهند. ثمره رها كردن بازيكن به حال خود را 
زماني مي بينيم كه يكي از پرطرفدارترين تيم هاي فوتبال كشور دروازه بان 
اصلي اش را از دست مي دهد. پرداخت پول هاي ميلياردي آن هم از جيب 
مردم نه تنها برخي بازيكنان را به بي قيدي سوق داد، بلكه باعث شد مديران 
فوتبال نيز بي مسئوليتي را در دستور كار قرار دهند و پاس شدن چك هاي 
بازيكنان را اوج مديريت حرفه اي خود بدانند. پول هاي بي حساب كتاب 
سال هاست كه نفس فوتبال ايراني را بريده است و انگار قرار نيست كسي 

مسئوليت بحران خودساخته را بپذيرد. 

ادامه جوسازي مضحك عربستاني ها عليه فوتبال ايران
AFC ليگ قهرمانان را دوباره قرعه كشي كند!

جوسازي عربستاني ها عليه فوتبال ايران ادامه دارد و آنها در جديدترين 
موضع گيري شان از كنفدراسيون فوتبال آسيا خواسته اند تا قرعه كشي 
ليگ قهرمانان را دوباره برگزار كند تا تيم هاي ايراني و عربستاني در يك 
گروه قرار نگيرند، در اين باره سعودي ها، اماراتي ها و قطري ها را همراه 
خودشان كرده اند تا بتوانند اقدامات ضد ايراني شان را عملي كنند!

اين عادت سعودي هاست و اين بار هم پاي سياست را به ورزش باز كرده اند 
و تنش هاي سياسي ايران و عربستان سبب شده تا باشگاه هاي فوتبال اين 
كشور هم به قول رسانه ها براي خوش خدمتي براي آل سعود، نامه هايي را 
با درخواست هايي نژادپرستانه به دفتر AFC بفرستند. مديران تيم هاي 
عربستاني الهلال، الاهلي و النصر كه با باشگاه هاي ايران در ليگ قهرمانان 
همگروه شده اند، اعلام كرده اند كه به ايران نمي آيند و به ايراني ها اجازه 
نمي دهند كه به عربستان سفر كنند. بهانه مضحكشان هم نبود امنيت است 
و از كنفدراسيون فوتبال آسيا خواسته اند تا بازي ها در كشور سومي برگزار 
شود.اين در حالي است كه اساسنامه كنفدراسيون فوتبال آسيا اين ادعاها 

را رد كرده و در مقابله با اين شيطنت سعودي ها قرار دارد. 
بر همين اساس و طبق ماده 3 اساسنامه AFC خيلي واضح بيان شده 
است كه هيچ تبعيض نژادي، قومي و سياسي در فوتبال قاره كهن دخيل 
نيست و تصميماتي كه كنفدراسيون فوتبال آسيا مي گيرد، هيچ گاه بر 
اساس اين موارد نخواهد بود. بنابراين هيچ كشوري از جمله عربستان 
نمي تواند بگويد كه به خاطر مشكلات سياسي نمي تواند در ايران بازي 
كند و در صورت سفر نكردن به ايران، 3 بر صفر بازنده خواهند شد. حامد 
مؤمني، عضو كميته بين الملل فدراسيون فوتبال ديروز در خصوص اينكه 
سعودي ها شايد به بهانه امنيت نخواهند به ايران سفر كنند به خبرگزاري 
فارس گفت: »اين طور نيست، AFC بايد خودش تشخيص بدهد كه در 
يك كشور امنيت برقرار است يا خير. به طور مثال عراق پارسال تشخيص 
داده بود كه مي تواند بازي هاي خانگي اش را در كشور خودش ميزباني 
كند كه در پي اين ادعا، AFC و فيفا يك كارگروه به عراق فرس��تاد تا 
شرايط در مورد تأمين امنيت بررسي شود و در نهايت مشخص شد كه 
حتي اربيل عراق هم هنوز امنيت لازم را ندارد و اين كارگروه اعلام كرد 
كه فعلًا تيم ملي و تيم هاي باشگاهي عراق بايد در كشور ثالث از حريفان 

خود ميزباني كنند.«
    

با اين حال آنها پس از قطع رسمي روابط ديپلماتيك عربستان با ايران، 
پا را فراتر گذاشته اند و از AFC خواسته اند تا قرعه كشي ليگ قهرمانان 
آسيا را دوباره برگزار كند!محمد النويصر، نايب رئيس فدراسيون و رئيس 
س��ازمان ليگ عربس��تان ديروز در مصاحبه با روزنامه الشرق الاوسط 
س��عودي با بيان ادعاهاي واهي علي��ه ايران گفته اس��ت: »پس از آنكه 
عربستان روابط ديپلماتيك خود را با ايران قطع كرد، اين درست نيست 
كه نمايند گان ما در خاك ايران بازي كنند زيرا در ايران وضعيت خيلي بد 
است. در كشوري كه با آن روابط سياسي بحراني داريم، چطور كاروان  هاي 
ورزشي خود را به اين كشور بفرستيم. فدراسيون فوتبال عربستان در اين 

فكر است كه از AFC تقاضاي قرعه كشي مجدد كند.«
    

البته انگار سعودي ها شيطنت هاي ديگري هم در سر دارند و مي خواهند 
كشورهاي ديگر عربي را هم عليه ايران تهييج كنند. در همين راستا مقامات 
فدراسيون فوتبال عربس��تان با همتايان خود در فدراسيون هاي فوتبال 
امارات و قطر تماس گرفته اند تا كمپيني عليه ايران راه بيندازند و درخواستي 
مشترك به كنفدراسيون فوتبال آسيا براي برگزاري بازي هاي نمايندگان 
اين كشورها در زمين هايي بي طرف كه از ماه مارس 2016 )اسفند 94( در 
ليگ قهرمانان آسيا برگزار مي شود، ارائه دهند. با اين حال به نظر مي رسد اين 
اظهارنظرها كه براي خرسندي حكمرانان سعودي در رسانه هاي حكومتي 
اين كشور منتشر مي شود، تنها مصرف داخلي دارد؛ چراكه با وجود گذشت 
72 ساعت از اين اظهار نظر ها، هيچ اقدام عملي از سوي فدراسيون فو تبا ل 

عربستان براي تصميم گيري به AFC صورت نگرفته است. 

برانكو قبل از ترك ايران گفته بود كه تيمش نيازي 
به بازيكن ندارد، مگر در حد و اندازه هاي بازيكناني 
كه اكنون در پرسپوليس هستند، اما حالا او حق 
انتخابي ندارد و بايد فكري اساس�ي براي قفس 
توري تيمش بكند، البته اگر قصد ندارد نيم فصل 
دوم را بدون دروازه بان شروع كند. خصوصاً كه 
بعد از ماجراي سوشا، ايمان صادقي هم رسماً به 
تيم خونه به خونه پيوست تا دست پرسپوليس 
ب�راي نيم فص�ل دوم در پوس�ت گ�ردو بماند. 
تلاش هاي پرسپوليس براي جمع كردن ماجراي 
سوشا قبل از همه گير ش��دن فايده اي نداشت و 
سرانجام دروازه بان سرخپوشان سر از اوين در آورد؛ 
بازيكني كه پيش از اين،  صحبت منشوري شدن او 
به دليل مسائلي كه كار او را به زندان كشيد، جسته و 
گريخته شنيده مي شد. وي به دليل داشتن شاكي 
خصوصي و منتشر شدن عكس هاي خصوصي اش 
در ش��بكه هاي مجازي بازداشت شده است. البته 
يكي از ش��اكيان خصوصي او رضاي��ت داده اما به 

دليل انتشار تصاوير نامتعارف كه باعت ايجاد فحشا 
مي شود، تحقيقات تا كش��ف حقيقت ادامه دارد. 
سردار سعيد منتظرالمهدي، سخنگوي ناجا نيز روز 
گذشته درباره آخرين وضعيت بازداشت دروازه بان 
تيم پرسپوليس گفت: »سال گذشته شكايتي از 
اين فرد به دادسراي جرائم رايانه اي ارسال و پس 
از عكس هايي كه در فضاي مجازي منتش��ر شد، 
مجدداً بازپرس اين فرد را احضار كرد، اما او در زمان 
احضار تمكين نكرد و دستور بازداشتش صادر شد. 
در حال حاضر نيز او به دادسراي رسانه و فرهنگ 
تحويل داده شده و يك شاكي خصوصي هم از سال 

گذشته دارد.«
   تصميمي كه در لفافه بيان شد

بعد از بازداشت شدن سوش��ا، مسئله جدايي او از 
جمع سرخپوشان به صورت جدي پيگيري شد؛ 
چراكه بعيد به نظر مي رسد اين دروازه بان بتواند 
امس��ال براي پرس��پوليس بازي كند و حتي اگر 
ش��اكي هاي خصوصي او رضايت دهند، احتمال 

منشوري شدن او وجود دارد. به همين دليل روز 
گذشته جلسه اي در باشگاه براي بررسي اين مسئله 
برگزار ش��د. هر چند بعد از جلس��ه زادمهر، عضو 
هيئت مديره گفت كه سوشا هنوز بازيكن اين تيم 
است و عبدي، سخنگوي باشگاه هم مدعي شد كه 
قرارداد سوشا هنوز فسخ نشده و طاهري در صدد 
حل مشكل اين بازيكن است و پرسپوليس اميدوار 
است تا ماجراي سوشا سوءتفاهمي بيش نباشد، اما 
همانطور كه در جلسه نيز مطرح شد، احتمال ادامه 
همكاري پرسپوليس با اين دوازه بان بسيار كم است. 
البته پرسپوليسي ها پيش از اين نيز به دليل اتفاقات 
بازي با پديده و مصاحبه سوش��ا بع��د از اين بازي 
شاكي بودند، اما اكنون اتفاقات اخير مزيد بر علت 
شده تا مسئولان اين تيم به صورت جدي به فكر 
جذب دروازه بان باشند. ضمن اينكه عبدي و زادمهر 
هر دو اذعان داشته اند كه پرسپوليس به تصميم قوه 
قضائيه تمكين خواهد كرد و اين مي تواند به معناي 

در لفافه بيان كردن فسخ قرارداد با سوشا باشد. 

   منصوريان بيرانوند را نمي دهد
پرسپوليس البته گزينه هايي براي جايگزيني سوشا 
و صادقي دارد، اما گزينه هاي مورد نظر باشگاه بايد با 
برانكو نيز هماهنگ شود، چراكه بعيد نيست سرمربي 
پرسپوليس قصد جذب گلر خارجي را داشته باشد. 
بيرانوند، گلر نف��ت تهران البته يك��ي از گزينه هاي 
مد نظر سرخپوشان اس��ت كه در اين راستا طاهري 
گفت وگويي هم با قنبري،  مدير عامل نفت داشته و 
گويا به توافقاتي هم رسيده اند، اما صحبتي از مسائل 
مالي به ميان نيامده اس��ت و حرف اول و آخر را هم 
در اين راس��تا منصوريان مي زند كه او با جدايي هر 
بازيكني از نفت در صورت پرداخت نقدي موافق است 
جز بيرانوند و اميري؛ بازيكناني كه سرمربي نفت تحت 
هيچ شرايطي موافق جدايي آنها نيست. اگر چه تمايل 
بيرانوند براي جدايي از نفت مشخص است، اما او در 
اين راستا مي گويد: » پرسپوليس صحبتي در اين راستا 
با من نداشته و اگر هم خواهان جذب من باشد بايد با 
باشگاه صحبت كند و در اين زمينه تابع تصميم گيري 
باشگاه هستم، اما دوست ندارم دروازه بان يك ساله 
باشم و مي خواهم اگر به يكي از دو تيم پايتخت رفتم، 

همچون نفت، 10 سال در آن تيم گلري كنم.«
  دروازه بان ملي پوش خودي

گلر شماره يك تيم ملي كه در همين پرسپوليس چهره 
و سپس راهي اروپا ش��د،  اين روزها در صدد جدايي 
از روبين كازان در نقل و انتقالات زمس��تاني اس��ت. 
پرسپوليسي ها هم كه از عملكرد سوشا در نيم فصل 
اول راضي نبودند، بعد از اين مسئله به صورت جدي 
بازگشت حقيقي را در ليست بررسي قرار داده اند. هر 
چند كه حقيقي ترجيح مي دهد با يك تيم ليگ دسته 
يك انگليسي به توافق برسد، اما بعيد نيست او به صورت 

قرضي بار ديگر به جمع سرخپوشان بازگردد. 
  ذره بين روي دروازه بانان ليگ

پر كردن جاي خالي دو دروازه بان با اين س��رعت 
كار چندان آساني براي پرسپوليسي ها نيست، اما 
سرخپوشان گزينه هايي را زير ذره بين قرار داده اند 
كه در صورت موافقت برانكو باب مذاكره با آنها را باز 
خواهند كرد، به شرط آنكه برانكو قصد نداشته باشد 
گلري خارجي براي سرخپوشان سوغات بياورد. 
پاشنكو ملوان، محمدرشيد مظاهري ذوب آهن و 
همچنين طهماسبي تراكتور سه گلري هستند كه 
زير ذره بين مسئولان باشگاه قرار دارند و در صورت 
موافقت سرمربي تيم،  پروسه بعدي براي جذب آنها 
كه همان مذاكره با باشگاه هاي ملوان،  ذوب آهن و 

تراكتور است، باز خواهد شد.
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خام انديشي ورزشي عربستان
عربس��تاني ها چه در زمينه سياس��ي، چه 
مسائل امنيتي و چه در بسياري از مسائل 
نش��ان داده اند كه بي تجربه، پر خطا و خام 
هستند و همين س��بب خطاها و جنايات 
سياسي - امنيتي آنها در ميادين بين المللي 
ش��ده اس��ت. اتفاقات اين روزها هم نشان 
مي دهد كه آنها در حال ارتكاب يك خطاي 
بزرگ در حوزه ورزش هستند. اين در حالي 
است كه ورزش و فوتبال موضوعي نيست كه 
يك كشور به صورت دلخواه و با نظر و خواست خودش مقررات بين المللي را 
ديكته و اعلام كند كه با يك كشور بازي  نمي كند يا اجاره نمي دهد كه تيم آن 
كشور براي يك مسابقه ورزشي به عربستان سفر كند. البته بايد اشاره كرد كه 
بازي كردن تيم هاي ايراني با سعودي ها مايه مباهات نيست، اما از دو زاويه 
مي توان خطاي عربستاني ها را مورد بررسي قرار داد. اول اينكه سعودي ها 
نگران نتايج شان برابر تيم هاي ايراني هستند و مي خواهند شانه خالي كنند 
و به همين خاطر اعلام مي كنند كه ما به باشگاه هاي ايراني اجازه حضور در 
كشورمان را نمي دهيم. اين نگاه مخالف منشور ورزش است و يك ديدگاه 
نژادپرستانه و نفرت انگيز نسبت به ملت هاي ديگر است. ميدان ورزش جاي 
خودش را دارد و قطع ارتباط ديپلماتيك با يك كشور سبب نمي شود كه 
مناسبات ورزشي هم لغو شود. به عنوان نمونه ايران در حالي از بعد از انقلاب 
با امريكا رابطه ديپلماتيك ندارد كه تيم هاي ورزشي دو كشور بارها با هم 
مسابقه داده اند و اين قطع رابطه در ورزش اثر نگذاشته است، به همين خاطر 
رفتار سعودي ها غيرحرفه اي، غيراخلاقي و مخالف با منشور ورزش است. 
فيفا مقررات و قوانين خاص خودش را دارد و تيم هاي يك كشور نمي توانند 
از بازي با ديگر كشورها سر باز بزنند. دومين تحليل از حركت عربستان اين 
است كه معتقدم عربستاني ها حرف هاي گنده مي زنند و چون جامعه جهاني 
به بي اخلاقي هاي آنها بي توجه بوده، آنها جوسازي عليه باشگاه هاي ايراني 
را به راه انداخته اند. متأسفانه عربستاني ها با بهانه جويي دنبال متشنج كردن 
اوضاع هستند و به وسيله متحدان عربي شان مي خواهند يك اردوكشي 
عليه ايران در زمين فوتبال راه بيندازند و اين يك برنامه از قبل پيش طراحي 
شده است، به خصوص اينكه اعلام شان براي بازي نكردن با تيم هاي ايراني 
قبل از قطع رسمي ارتباط ديپلماتيك بود. وظيفه فيفا و نهادهاي بين المللي 
ورزش است كه عربستاني ها را سر جاي خودشان بنشانند. در اين رابطه 
فدراس��يون فوتبال، وزارت ورزش و كميته ملي المپيك مي توانند نقش 
سازنده اي در خنثي كردن جوسازي عربستاني ها داشته باشند. آنها بايد 
اين مسئله را جدي بگيرند و فيفا و نهادهاي بين المللي ورزش را در جريان 

دسيسه عربستاني ها قرار دهند.
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طرح هاي اسلامي، ايراني در البسه كاروان المپيك
براي نخستين بار، ش��ماي البس��ه اعضاي كاروان ايران در بازي هاي 
المپيك ريو برگرفته از طرح هاي اس��لامي، اس��ليمي و ايراني خواهد 
بود كه ش��ايد در نهايت به عنوان لباس ملي ورزش ايران معرفي شود. 
لباس هاي اعضاي كاروان ايران برگرفته از طرح هاي اسلامي، اسليمي 
و ايراني و به رنگ آبي نيلي اس��ت. از نمونه اين لباس ها طي هفته هاي 
آينده رونمايي خواهد شد. توليد اين البسه در واقع آغازي است براي 
رسيدن به يك طرح نهايي در رابطه با »لباس ملي« ورزش ايران كه در 

رويدادهاي مختلف نماد و معرف ورزشكاران ايران باشد. 
-------------------------------------------------------------

شهرداري اروميه صدرنشين ليگ واليبال ماند
هفته چهاردهم رقابت هاي ليگ برت��ر واليبال ادامه يافت و طي آن در 
يكي از ديدارهاي برگزار شده، تيم شهرداري اروميه در ورزشگاه غدير 
اين ش��هر به مصاف س��ايپا رفت و اين تيم را 3 بر يك شكست داد تا با 
12 برد و يك بازي بيشتر جايگاه خود را در صدر جدول حفظ كند. در 
يكي ديگر از بازي ها، تيم بانك س��رمايه در زمين ثامن الحجج سبزوار 
به سختي 3 بر 2 پيروز شد تا اين تيم هم جمع بردهاي خود را به عدد 
12برساند و در رده دوم جدول بايستد. تيم پيكان تهران هم در زمين 
آرمان اردكان 3 بر يك برنده ش��د و رده س��وم را حفظ كرد. تيم هاي 

سرمايه و پيكان يك بازي كمتر از شهرداري اروميه برگزار كرده اند. 
-------------------------------------------------------------
خدابخشي و ايران بهترين تيم تكواندوي جهان شدند

يك سايت پرتغالي تكواندو اقدام به انتخاب بهترين ورزشكار، بهترين 
تيم، بهترين داور و بهترين ضربه سال 2015 كرد كه در اين بين سهم 
ايراني ها، كس��ب دو عنوان نخس��ت و يك عنوان دومي و يك عنوان 
هشتمي بود. در پايان و پس از 62 هزار و 321 رأي كه از سوي كاربران 
به 45 كانديداي برگزيده اين سايت داده ش��د، مهدي خدابخشي به 
عنوان بهترين بازيكن مرد سال 2015 انتخاب شد و ايران عنوان بهترين 

تيم مردان جهان را به دست آورد. 

  چـهـره ها/ وحيد صابري

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

نگران مصدوميت المپيكي ها  هستم 
اردوه��اي تيم مل��ي تكوان��دو در حالي 
از اواي��ل بهمن ماه آغاز خواهد ش��د كه 
مقانلو، س��رمربي تيم ملي از مصدوميت 
ملي پوشان نگران اس��ت: »سه بازيكن 
المپيكي مان شرايط خوبي دارند. البته 
مهدي خدابخش��ي هنوز با مصدوميت 
دست و پنجه نرم مي كند. پس از اينكه بهنام اسبقي در ليگ دچار 
مصدوميت شد، باعث شد تا هشت ماه مانده تا المپيك، سرمربي 
تيم ملي از فدراس��يون بخواهد تا ملي پوش��ان المپيكي در ليگ 
مسابقه ندهند؛ چراكه مسابقات سنگين و احتمال آسيب ديدگي 
بسيار زياد اس��ت. نمي خواهيم اتفاق بهنام اس��بقي تكرار شود. 
فدراسيون بايد شرايطي احراز كند كه اين اتفاق بيفتد و اميدوارم 

تيم ها نيز همكاري لازم را انجام دهند.«

چك 30 ميليوني براي مقابله با دوپينگ
نصرالله سجادي، رئيس ستاد ملي مبارزه 
با دوپينگ)نادو( از آماده شدن توافقنامه 
پنج ماده اي براي بسترس��ازي برگزاري 
رقابت پاك و جوانمردانه ب��راي امضا با 
ورزشكاران از سوي نادو خبر داد. طبق 
اين توافقنامه كه به امضاي ورزش��كار و 
رئيس فدراسيون خواهد رسيد، طرفين متعهد به رعايت تمامي 
جهات اخلاقي، رفتاري و قوانين و مقررات رشته ورزشي مربوط، 
براي دس��تيابي به ورزش پاك و جوانمردانه هس��تند. بر اساس 
اي��ن توافقنامه براي تضمين حس��ن انجام تعهدات، ورزش��كار 
حين امضاي توافقنامه با فدراسيون مربوط موظف است نسبت 
به پرداخ��ت 300 ميليون ري��ال نقد يا تحويل ي��ك فقره چك 

ضمانتنامه بانكي معتبر معادل 30 ميليون تومان اقدام كند.

بي وجدان نيستم براي آذربايجان كشتي بگيرم 
كشتي گرفتن چند كش��تي گير ايراني 
از جمله در مس��ابقات قهرماني كش��ور 
آذربايجان اين ش��ائبه را به وجود آورده 
بود ك��ه  آنها  ب��راي پوش��يدن دوبنده 
تيم مل��ي آذربايجان در اي��ن رقابت ها 
شركت كرده اند، اما سيدرضا موسوي، 
سنگين وزن كشتي آزاد كشورمان در اين باره گفت:»مسابقات 
كش��تي قهرماني آذربايجان مانند ايران نيست و كشتي گيران 
ساير كشورها نيز مي توانند در آن شركت كنند. هدف من حضور 
در تيم ملي آذربايجان نبود؛ چراكه اگر مي خواستم مي توانستم 
در اين كشور بمانم و براي تيم ملي آذربايجان كشتي بگيرم اما 
بي وجدان نيستم و اين پيشنهاد را رد كردم. من فقط براي ايران 

كشتي مي گيرم.«

شيوا نوروزي

حميدرضا  آصفي

 سخنگوي سابق وزارت امور خارجه

پس از جدايي صادقي، مكاني هم از ليست سرخ ها خارج مي شود

پرسپوليسدربهدربهدنبالدروازهبان
دنيا حيدري
    گزارش

هفتمين دوره رقابت  هاي شناي قهرماني نيروهاي مسلح جام اقتدار 
ويژه پايوران روز پنج شنبه 17 دي ماه در استخر سرپوشيده مجموعه 
ورزشي آزادي تهران برگزار مي شود.  سرتيپ پاسدار مهدي رباني، 
رئيس هيئت ش��نا و نجات غريق نيروهاي مس��لح گفت: »در اين 
مسابقات 20 تيم از ارتش، سپاه، ناجا، وزارت دفاع، ستاد كل نيروهاي 
مسلح و سازمان قضايي نيروهاي مسلح به مدت يك روز با هم رقابت 

مي كنند.«  وي با اش��اره به هدف از برگزاري اين مسابقه ادامه داد: 
»آمادگي همه جانبه نيروهاي مسلح در دفاع از مرزهاي آبي كشور و 
توجه به ورزش شنا در آموزه  هاي ديني از جمله اهداف برگزاري اين 
مسابقات است. علاوه بر اين، برگزاري كلاس هاي مربيگري شنا و 
نجات غريق  و آموزش شنا براي خانواده هاي نيروهاي مسلح از جمله 

ديگر برنامه هايمان براي گسترش ورزش شنا است.«

2 راهكار براي حق پخش 
سيد مناف هاشمي، معاون مالي وزير ورزش و جوانان از اتخاذ دو 
راهكار براي رفع مشكل حق پخش تلويزيوني خبر داد. وي گفت: 
»اول اينكه منابع حاصل از تبليغ��ات و حق پخش تلويزيوني در 
قالب تأسيس يك شركت بين دو طرف تقسيم شود. دوم اينكه 
اصلاحات��ي را در قانون گذش��ته انجام داد ك��ه در نهايت ملاك 

تصميم گيري شوراي نگهبان خواهد بود.« 

به فكر سهميه دوم شمشيربازي هستيم 
فضل الله باقرزاده، رئيس فدراسيون ششميربازي با اشاره به سه رويداد 
پيش رو براي تيم اسلحه سابر، پيچ و خم  هاي مسير المپيكي شدن 
نمايندگان ايران را تش��ريح و تأكيد كرد كه دغدغه اصلي ما كسب 
سهميه دوم است نه سهميه اول. وي ادامه داد: »در حال حاضر مجتبي 
عابديني  با توجه به رنكينگ جهاني اش، فاصله اي تا كسب سهميه 

المپيك ندارد تا ما با خيال راحت به فكر سهميه دوم باشيم.« 

17 دي؛ رقابت  هاي شناي نيروهاي مسلح

فوتبالي ها  اهداي خون را فراموش نكردند 
برخي از بازيكنان قديمي و فعلي استقلال و پرسپوليس با اهداي خون خود 
گام بلندي براي فرهنگ سازي اين امر خداپسندانه برداشتند. همه ساله پس 
از سرد شدن هوا، ذخاير خون كشور به ش��دت كاهش مي يابد. تا جايي كه 
مسئولان سازمان انتقال خون از مردم مي خواهند اهداي خون را فراموش 
نكنند. اين در حالي است كه آلودگي اخير در شهرهاي صنعتي سبب كاهش 
هرچه بيشتر ذخاير خوني شد. با اين حال چهره هاي شناخته شده فوتبال ايران 
تلاش كردند با اهداي خون توجه هرچه بيشتر مردم را به اهميت اين موضوع 
جلب كنند. ديروز كريم باقري، پژمان جمشيدي، سيروس دين محمدي و 

مهدي رحمتي با حضور در مركز وصال خون شان را به بيماران اهدا كردند. 

كسب سهميه 800 متر سخت نيست 
سجاد مرادي، دونده تيم ملي دو و ميداني گفت: »زدن ورودي 800 
متر المپيك سخت نيست و اميدوارم به اوج برگردم. من بارها اين 
ركورد را زده ام. من يك س��ال محروم بودم و تمرين نكردم كه اين 
موضوع كار را سخت كرده است. من از مسابقه  هاي قطر تاكنون در 
هيچ رقابت بين المللي شركت نكرده ام. در اين مدت خيلي چيزها به 

ضررم شده است، با اين حال اميدوارم به اوج برگردم.« 

فريدون حسن
   فوتبال اروپا

آرسنال باتجربه تر شده است 
ونگر سال هاست كه رهبري توپچي  هاي لندن را عهده دار است با آنها شكست خورده، پيروز 
شده و جام بالاي سر برده، اما داستان اين فصل آرسنال با تمام سال  هاي گذشته متفاوت است 
تا جايي كه ونگر خودش اعتراف مي كند آرسنال فعلي از تيم سال  هاي قبل باتجربه تر است. 
آرسنال سال 2015 را با صدرنشيني در ليگ برتر به پايان رساند. ونگر با تمجيد از عملكرد 
شاگردانش در اين فصل مي گويد: »تيم ما به جايي رسيده است كه مي جنگد تا گل 
نخورد، وحشت زده نمي شود و منتظر رسيدن موقعيت  هاي گلزني مي ماند. 
من به خاطر تجربه، كيفيت و نگرش درستي كه بازيكنانم دارند به آنها ايمان 
دارم.« ونگر ادامه داد: »زماني كه به ورزشگاه امارات نقل مكان كرديم، 
ميانگين سني بازيكنان 23 يا 24 سال بود، اما الان وضعيت فرق كرده، 
در آن سال ها اگر روز، روز ما بود مي توانستيم پيروز باشيم، ولي الان 
با تجربه و با دانش كار مي  كنيم و نسبت به قبل متفاوت و با تجربه تر 
شده ايم. هدف من و باشگاه اين است كه از تيم مان بهترين بازي ها 
را بگيريم و در صورت امكان اطمينان حاصل كنيم كه هيچ تيمي از 
ما بهتر نيست. من به تيمم ايمان دارم. در شغل من اگر به توانايي  هاي 

بازيكنان اعتقاد نداشته باشيد، خودتان را به دردسر انداخته ايد.« 

حقوق بشر فوتباليست ها چه مي شود؟
رونالدو چه در اوج و چه در ناآمادگي و ضعف از جمله بازيكناني است كه هميشه مورد توجه 
بوده است؛ نوع زندگي، رفتارهاي اجتماعي و حتي حرفه اي او در فوتبال هميشه در تيررس 
نظر عمومي قرار دارد؛ چرا كه مردم از او به عنوان يك فوق ستاره انتظار رفتارهاي خاص را 
هم دارند، به همين خاطر هم خيلي ها به دنبال اين هستند از علايق شخصي اين ستاره 

فوتبال دنيا بدانند.او  به گونه اي ديگر ش��رايط زندگي عادي و روزمره اش را توصيف 
مي كند: »اگر بگوييد بهترين شغل، بهترين ماشين، بيشترين پول، چندين خانه 

و كلي امكانات ريز و درشت ديگر را در اختيار دارم، كاملًا درست گفته ايد، 
اما اينها همه چيز نيست. من مي خواستم با خانواده و دوستان به مسافرت 
بروم همين شنبه گذشته، اما نتوانستم چون وقت نداشتم. فوتبال همه 
زندگي من را تحت تأثير قرار داده و مجبورم برنامه هايم را با آن هماهنگ 
كنم، ولي يك تصميم جدي براي بعد از فوتبال گرفته ام، مي خواهم 
مانند يك پادشاه زندگي كنم. واقعاً  تصورش سخت است، فكر كنيد 
فوتباليست  هاي بيچاره مجبورند تمرين كنند و فوتبال بازي كنند در 
هر شرايطي. اصلًا مي خواهم بپرسم واقعاً تكليف حقوق بشر در اين 

ميان چه مي شود؟ آيا كسي هست كه از حق ما دفاع كند.«


